



News From Your Municipality

ALWAYS BE PRUDENT

MARCH 2024

ISSUE NO. 111

COMMUNITY INFORMATION

RM OFFICE OPEN!

Taxes can be conveniently paid online at most financial institutions or you can come in and pay using debit, cheque or cash. Credit card payments can only be made online via plastiq.com

Upcoming council meetings
April 4, 17, 2024

For upcoming events and activities please contact:
St Laurent Recreation Director Tammy Hiebert
sld.recdirector@mymts.net
Text or call 204-739-3583
Please check St Laurent & District Recreation Commissions Facebook page or the Recreation bulletin board at the Welcome Centre for updates



If you want to burn, please call or drop by the RM office and we will get one of the Fire Department personnel to contact you. 204 646 2259

By-Law News:

The Rural Municipality of St. Laurent has come to an agreement with Mr. Kennel out of Warren to care for domestic animals that are apprehended by the by-law enforcement officer. Should you see a domestic animal at large, please submit a By-Law Complaint Form at <https://www.rmstlaurent.com/by-law-complaint-form> or by calling the Municipal office at (204) 646-2259 as soon as possible.

If you have a missing domestic animal, you may contact the Municipal office to inquire whether it has been captured by the By-Law Enforcement Officer as authorized under the Domestic Animal By-Law 5/2021. Domestic animals captured by the By-Law Enforcement Officer shall be brought to Mr. Kennel and may only be claimed once all related fines and fees have been paid.



Book online for massage therapy at 310wellness.ca or call or text at 204-861-2114

NOW IN ST. LAURENT STARTING APRIL3!!!

As you may have noticed, the Coffee Room in the St. Laurent Welcome Centre has moved location to the kitchen across the hall. The room is being converted to a Wellness Room/Salle Bien-Être. The purpose of this room is to bring much needed licensed services to our community on a weekly or bi-weekly basis. It is our hope that the services will be well utilized in order to keep these specialists busy enough to justify weekly visits to our community. Direct billing for most insurance providers and online or phone bookings will be available.

Rural Municipality of St. Laurent

ON-SITE FOOD WASTE DIVERSION PILOT

FoodCycler™

THE IN-HOME FOOD WASTE DIVERSION SOLUTION

Join your municipality in tackling food waste by piloting FoodCycler™ technology in your home. Support your municipality by testing this innovative technology!



Why should I participate?

Did you know that up to 50% of household waste is composed of food waste? By helping your municipality address food waste, you are supporting your community's environmental initiatives, while reducing your carbon footprint.

What is required of me?

Not much! Purchase a FoodCycler™ from your municipality at a subsidized cost, track your use once a week for a period of 12 weeks and then answer a brief exit survey.

Projected Pilot Project Timeline

MAY - JULY 2024 (12 WEEKS)



PURCHASE YOUR UNIT

FoodCycler™ FC-30: \$150 CAD (+ tax)
FoodCycler™ Eco 5: \$300 CAD (+ tax)



PILOT DURATION

Divert your food waste using the FoodCycler™ for a period of 12 weeks. Track the amount of waste you divert with a tracking sheet (to be provided to you by the municipality).



END DATE

Fill out a closing survey (to be provided by the municipality) about your experience using the FoodCycler™. Once complete, the FoodCycler™ is yours to keep!

FOODCYCLER OFFERS:



Reduction in food waste volume



Reduction in greenhouse gas emissions from food waste

FOODCYCLER IS:



ENERGY EFFICIENT
Only ~\$2 in energy costs every month!



ODOURLESS
Carbon filtration controls odours!



EASY TO USE
Just press Start!

SIGN UP HERE:

<https://bit.ly/FCStLaurent>



50 spots available - Register now!

TO LEARN MORE:
admin.rmstlaur@mymts.net

RM Staff

Billie Jean Oliver,
CAO

Lorna Hildebrandt,
FT Assistant CAO

Paul Belair,
PT Assistant CAO
Denise Allard, EDO

Contact us:

Phone: 204-646-2259

Fax: 204-646-2705

Email:
rmstlaur@mymts.net

Web:
www.rmstlaurent.com

16 St. Laurent
Veterans Memorial Rd
Box 220
St. Laurent, MB
R0C 2S0



LES NOUVELLES DE VOTRE MUNICIPALITÉ

TOUJOURS PRUDENT

MARS 2024

PUBLICATION NO 111

RENSEIGNEMENTS COMMUNAUTAIRES

BUREAU DE LA MUNICIPALITÉ OUVERT !

Les taxes peuvent être commodément payées en ligne dans la plupart des institutions financières ou vous pouvez venir payer par carte de débit, chèque ou espèces. Les paiements par carte de crédit ne peuvent être effectués qu'en ligne via plastiq.com. Prochaines réunions du conseil le 4 et 17 Avril, 2024

Pour les événements et activités à venir veuillez contacter **Directeur des loisirs de Saint Laurent Tammy Hiebert** sld.recdirectir@mymts.net 2047393583. Veuillez consulter la page Facebook des commissions des loisirs de St Laurent ou le babillard des loisirs du centre d'accueil pour les mises à jour.

Employées de la M.R.

Billie Jean Oliver,

Agente administrative principale

Lorna Hildebrandt,

Adjointe à l'agente administrative principale

Paul Belair, Adjointe à l'agente administrative principale

Denise Allard,

Agent de développement économique

Pour nous joindre :

Téléphone:
204-646-2259

Télécopieur:
204-646-2705

Adresse courriel:
rmstlaur@mymts.net

Site Web:
www.rmstlaurent.com

16 Chemin Mémorial des anciens combattants de Saint Laurent
Case postale 220
Saint-Laurent, MB
R0C 2S0



Si vous souhaitez brûler, veuillez appeler ou passer au bureau RM et nous demanderons à un membre du personnel du service d'incendie de vous contacter. 204 646 2259

Nouvelles sur les statuts :

La Municipalité rurale de Saint-Laurent a conclu une entente avec M. Kennel de Warren pour prendre soin des animaux domestiques appréhendés par l'agent chargé de l'application des règlements. Si vous voyez un animal domestique en liberté, veuillez soumettre un formulaire de plainte concernant le règlement municipal à <https://www.rmstlaurent.com/by-law-complaint-form> ou en appelant le bureau municipal au (204) 646-2259 dès que possible.

Si vous avez un animal domestique disparu, vous pouvez contacter le bureau municipal pour savoir s'il a été capturé par l'agent d'application des règlements tel qu'autorisé par le règlement sur les animaux domestiques 5/2021.

Les animaux domestiques capturés par l'agent d'application des règlements doivent être amenés à M. Kennel et ne peuvent être réclamés qu'une fois que toutes les amendes et frais afférents ont été payés.



Réservez en ligne pour une massothérapie au 310wellness.ca ou appeler/envoyer un SMS au 204-861-2114.

MAINTENANT À ST. LAURENT À PARTIR DU 3 AVRIL.

Comme vous l'avez peut-être remarqué, le salon de café du Centre d'accueil Saint-Laurent a déménagé dans la cuisine de l'autre côté du couloir. La pièce est transformée en salle de bien-être/salle bien-être. Le but de cette salle est d'apporter des services agréés indispensables à notre communauté sur une base hebdomadaire ou bihebdomadaire. Nous espérons que les services seront bien utilisés afin de garder ces spécialistes suffisamment occupés pour justifier des visites hebdomadaires dans notre communauté. La facturation directe pour la plupart des assureurs et les réservations en ligne ou par téléphone seront disponibles.

Municipalité de St. Laurent

PROGRAMME PILOTE DE DÉTOURNEMENT DES DÉCHETS ALIMENTAIRES SUR SITE

FoodCycler™

LA SOLUTION DE DÉTOURNEMENT DES DÉCHETS ALIMENTAIRES À DOMICILE

Joignez-vous à votre municipalité dans la lutte contre le gaspillage alimentaire en pilotant la technologie FoodCycler™ chez vous. Appuyez votre municipalité en testant cette technologie innovante!

Pourquoi devrais-je participer ?

Saviez-vous que jusqu'à 50 % des déchets ménagers sont composés de déchets alimentaires ? En aidant votre municipalité à limiter les déchets alimentaires, vous soutenez les initiatives environnementales de votre communauté, tout en réduisant votre empreinte carbone.

Qu'est-ce qu'on attend de moi ?

Pas grand-chose ! Achetez un FoodCycler™ auprès de votre municipalité à un coût subventionné, suivez votre utilisation une fois par semaine pendant une période de 12 semaines, puis répondez à un bref sondage de clôture.

Calendrier du programme pilote

MAI - JUILLET 2024 (12 SEMAINES)



ACHETEZ VOTRE UNITÉ

FoodCycler™ FC-30: \$150 CAD (+ taxes)
FoodCycler™ Eco 5: \$300 CAD (+ taxes)

DURÉE DU PROGRAMME

Détournez vos déchets alimentaires à l'aide du FoodCycler™ pendant une période de 12 semaines. Suivez la quantité de déchets que vous détournez à l'aide d'une fiche de suivi (qui vous sera fournie par la municipalité).

DATE DE FIN

Remplissez un sondage de clôture (qui vous sera fourni par la municipalité) concernant votre expérience comme utilisateur du FoodCycler™. Une fois terminé, le FoodCycler™ est à vous !



FOODCYCLER OFFRE:

90%

Réduction du volume des déchets alimentaires

95%

Réduction des émissions de gaz à effet de serre dues aux déchets alimentaires

FOODCYCLER EST:



EFFICACE SUR LE PLAN ÉNERGÉTIQUE

Seulement ~2\$ de frais d'énergie par mois !



SANS ODEURS

La filtration au carbone contrôle les odeurs !



FACILE À UTILISER

Il suffit d'appuyer sur "Start" !

INSCRIVEZ-VOUS ICI :

<https://bit.ly/FCStLaurent>



Seulement 50 places disponibles ! Inscrivez-vous aujourd'hui!

POUR PLUS D'INFORMATIONS:
admin.rmstlaur@mymts.net